

# 國家公園學報論文選集-濕地保育篇

## JOURNAL OF NATIONAL PARK

---

### 目次

東沙島小潟湖海草的碳收支 .....	1
黃衍勳，李承錄，蕭淑娟，林幸助	
四草紅樹林及防風林的飛蟲調查 .....	10
黃文伯，林廷翰，葛兆年	
淡水河紅樹林 挖子尾與關渡三個自然保留區經營 管理效能的系統評量 .....	20
盧道杰，施上栗，黃國文，趙芝良，薛美莉， 羅暉菱	
七股潟湖沙洲地形變遷及保育策略之研究.....	33
林俊全，鄭宏祺，黃光瀛	
高雄市半屏湖人工濕地蜻蛉目物種拓殖狀況調查	45
黃俊選，鄭先祐	
2011-2015 年金門雙鯉濕地及陽明湖水庫歐亞水 獺監測結果之比較 .....	51
黃啓俊，邱天火，陳先民，陳偉中，黃宸皞	
新豐紅樹林在 1948 至 2015 年間的變遷.....	61
傅淑璋，李鎮宇，鄧國禎，葉塑生，黃俐雯， 王相華	
附錄一：濕地保育法 .....	76
附錄二：國際濕地大會濕地保育臺北宣言 .....	94

---

### CONTENTS

Carbon Budget of Seagrasses in a Small Lagoon of Dongsha Island.....	1
Yen-Hsun Huang, Chen-Lu Lee, Shu-Chuan Shiao and Hsing-Juh Lin	
Flying Insects of a Mangrove Forest and a Windbreak in Sihcao.....	10
Wenbe Hwang, Ting-Han Lin and Chao-Nien Koh	
Systematic Evaluation of Management Effectiveness for Danshuei River Mangrove, Wazihwei and Guandu Nature Reserves .....	20
au-Jye Lu, Shang-Shu Shih, Gwo-Wen Hwang, Chih-Liang Chao, Mei-Li Hsueh and Wei-Ling Lo	
Study of Morphological Change in Cigu Lagoon and Barriers.....	33
Jiun-Chuan Lin, Hung-Chi Cheng and Kuang-Ying Huang	
A Survey for the Colonization of the Odonata Species in Ben-ping Lake Artificial Wetlands in Kaohsiung City ....	45
Jiun-Shiuan Huang and Hsien-Yu Cheng	
A Monitoring Comparison of Eurasia Otters ( <i>Lutra lutra</i> ) in Shuangli Wetlands and Yangming Lake Reservoir in Kinmen during 2011-2015 .....	51
Chi-Chun Huang, Tien-Huo Chiu, Hsien-Min Chen, Wei-Chung Chen and Chen-Hao Huang	
Changes in Mangrove Distribution in Hsinfeng, Northwestern Taiwan between 1948 and 2015.....	61
Shu-Wei Fu, Chen-Yu Li, Kuo-Chen Teng, Kuen-Sheng Yeh, Li-Wen Huang and Hsiang-Hua Wang	
Published by Construction and Planning Agency Ministry of the Interior Taiwan, R. O. C.	